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Protokół Nr XLII/05 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 20 grudnia 2005 roku o godzinie 16.00 
 
 

 
Obrady rozpocz�to w dniu 20 grudnia 2005 roku o godzinie 16.00. 
Obrady zako�czono w dniu 20 grudnia 2005 roku o godzinie 19.40.   
W XLII sesji Rady Miejskiej udział wzi�ło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempi� – Dorota Krystyna Lew, 
• Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� – Jan Marciniak, 
• Skarbnik Gminy Czempi� – Agata Cichocka – Augustyniak, 
• Zast�pca Skarbnika Gminy Czempi� – Agnieszka Krupa, 
• Radca prawny – Ewa Ksi��kiewicz, 
• Radny Powiatu Ko�cia�skiego – Karol Malicki,  
• Kierownicy Referatów Urz�du Gminy w Czempiniu, 
• Dyrektorzy gminnych jednostek organizacyjnych, 
• Przedstawiciel Komisariatu Policji w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodnicz�cy Zarz�du Osiedla w Czempiniu, 
• mieszka�cy gminy Czempi�, 
• dziennikarze.  

 
Do punktu 1 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak w dniu 20 grudnia 2005 
roku o godzinie 16.00 otworzył XLII sesj� Rady Miejskiej i po powitaniu go�ci oraz radnych 
o�wiadczył, i� zgodnie z list� obecno�ci, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynosz�cego 15 osób stanowi quorum pozwalaj�ce na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecno�ci radnych stanowi zał�cznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Do punktu 2 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e 
Burmistrz Gminy Czempi� w dniu 20 grudnia 2005 roku zło�yła wniosek o wprowadzenie do 
porz�dku obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punktu: „Podj�cie uchwały                      
w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/182/04 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 25 
listopada 2004 roku w sprawie okre�lenia zasad ustalania i poboru oraz terminów płatno�ci i 
wysoko�ci stawek opłat targowych” w punkcie 5 a porz�dku obrad.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych jednogło�nie wprowadziła 
punkt: „Podj�cie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/182/04 Rady 
Miejskiej w Czempiniu z dnia 25 listopada 2004 roku w sprawie okre�lenia zasad 
ustalania i poboru oraz terminów płatno�ci i wysoko�ci stawek opłat targowych” 
jako 5 a porz�dku obrad.      
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Wobec powy�szej zmiany porz�dek obrad przedstawiał si� w sposób nast�puj�cy: 
1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porz�dku obrad. 
3. Przyj�cie protokołu XLI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych.  
5. Podj�cie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/102/03 Rady Miejskiej                     

w Czempiniu z dnia 12 grudnia 2003r. w sprawie okre�lenia stawek podatku od 
�rodków transportu.  

5a. Podj�cie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/182/04 Rady Miejskiej                 
w Czempiniu z dnia 25 listopada 2004 roku w sprawie okre�lenia zasad ustalania                 
i poboru oraz terminów płatno�ci i wysoko�ci stawek opłat targowych. 

6. Podj�cie uchwały w sprawie uchwalenia bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok: 
1) odczytanie projektu uchwały bud�etowej na 2005 rok wraz z uzasadnieniem; 
2) odczytanie opinii komisji stałych, w tym opinii Komisji Bud�etu i Finansów 

oraz  Spraw Socjalnych, wniosków radnych; 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu; 
4) odczytanie stanowiska Burmistrza Gminy w sprawie opinii Komisji, 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu i wniosków radnych; 
5) dyskusja; 
6) głosowanie nad projektem uchwały bud�etowej. 

7. Informacja z działalno�ci Burmistrza Gminy Czempi� w okresie mi�dzysesyjnym.  
8. Informacja Przewodnicz�cego Rady Miejskiej z działalno�ci w okresie 

mi�dzysesyjnym.  
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zako�czenie sesji.  

 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak zaproponował, aby 
sekretarzem obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu została radna Renata Kisilewicz – 
Plackowska.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych jednogło�nie wybrała na 
sekretarza obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radn� Renat� Kisilewicz 
- Plackowsk�, która wyraziła zgod� na pełnienie tej funkcji.  

 
Do punktu 3 porz�dku obrad: 

 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak poinformował zebranych, 
�e zapoznał si� tre�ci� protokołu z XLI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i stwierdził, �e jest 
zgodna z jej przebiegiem. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza nadzoruj�cy 
sporz�dzanie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej, poinformował, �e zapoznał si�              
z protokołem XLI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie stwierdził �adnych uchybie�                 
w protokole i wniósł o przyj�cie go przez Rad� bez odczytania. 
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych jednogło�nie przyj�ła 
protokół z XLI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
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Do punktu 4 porz�dku obrad: 
 
Interpelacje i zapytania zgłosiło 3 radnych: 
 

1. Radna Renata Kisilewicz – Plackowska w imieniu Komisji O�wiaty poprosiła                    
o zabezpieczenie chodnika przy nowym gimnazjum od strony ulicy – barierki, słupki;   

2. Radny Bolesław Ratajczak w sprawach: 
� przejazdów kolejowych w Czempiniu, co do których powinny zosta� podj�te 

niezb�dne działania w celu zapewnienia ich otwierania si� i zamykania nie 
powoduj�cego zagro�enia dla ruchu kołowego, jak i pieszego; nale�y 
wyeliminowa� cz�sto nieuzasadnione zamykanie i zbyt pó�ne otwieranie tych 
rogatek, co powoduje ogromne zatory w ruchu kołowym i pieszym na terenie 
miasta Czempinia. Radny Bolesław Ratajczak poprosił, aby podj�� działania 
zapobiegaj�ce zamkni�ciu przejazdu kolejowego w stron� Piechanina, co jest 
prawdopodobnie planowane przez PKP; 

� czy budynek byłego o�ródka zdrowia przy ulicy Parkowej jest prawidłowo 
zabezpieczony przed dewastacj� i jakie kroki zostały poczynione celem 
wznowienia w nim prowadzenia opieki lekarskiej dla mieszka�ców gminy 
Czempi�. Zdaniem radnego Bolesława Ratajczaka zbyt długi okres, w którym nie 
funkcjonuje tam o�rodek zdrowia jest uci��liwy dla mieszka�ców, którzy do tej 
pory korzystali z tych �wiadcze�, a ponadto przyczynia si� do zmniejszenia 
dochodów gminy z tytułu dzier�awy tego budynku;  

� w zwi�zku z pismem, które wpłyn�ło do Rady Miejskiej w Czempiniu w dniu            
14 pa�dziernika 2005 roku od firmy ECOBUD w sprawie organizacji przetargu 
na realizacj� zadania pn. budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przył�czami                    
w Srocku Wielkim i do dnia dzisiejszego Rada Miejska nie otrzymała do 
wiadomo�ci odpowiedzi na nie. Radny Bolesław Ratajczak pytał, jak si� ma ta 
sytuacja do cz�sto podkre�lanych słów Burmistrz Gminy Czempi�, �e działa ona 
zgodnie z prawem.    

3. Radny Włodzimierz Habernik:  
� do Zarz�du Dróg Powiatowych o dostarczenie jak w roku poprzednim �wiru 

(piasku) do posypywania niebezpiecznych skrzy�owa� w Borowie i Gorzycach – 
w Borowie przy szkole i w Gorzycach przy zabudowaniach p. Witkowskiego 
oraz Marciniaka.   

 
Do punktu 5 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych: jednogło�nie podj�ła uchwał� 
Nr XLII/269/05 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 grudnia 2005 roku                    
w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/102/03 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia                
12 grudnia 2003r. w sprawie okre�lenia stawek podatku od �rodków transportu 
przedstawion� wraz z uzasadnieniem przez Zast�pc� Burmistrza Gminy Czempi� 
Jana Marciniaka.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 3 do niniejszego protokołu.   
 

Do punktu 5 a porz�dku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/182/04 Rady Miejskiej                      
w Czempiniu z dnia 25 listopada 2004 roku okre�lenia zasad ustalania i poboru oraz terminów 
płatno�ci i wysoko�ci stawek opłat targowych przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez 
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Burmistrz Gminy Czempi� Dorot� Krystyn� Lew, wskazała, i� dotychczasowy inkasent 
opłaty targowej zło�ył wypowiedzenie, poniewa� otrzymał stał� prac� i wypowiedział umow� 
obowi�zuj�c� w roku 2005, dlatego te� zaproponowała innego inkasenta, który b�dzie 
wykonywał te czynno�ci w imieniu gminy Czempi�.    
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Jarosława Koniecznego o to, czy nowi inkasenci s� 
osobami bezrobotnymi, Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e Pan 
Michał Marciniak ko�czy szkoł�, natomiast Pan Stanisław Marciniak posiada gospodarstwo 
rolne o małej powierzchni.  
 
Radny Jarosław Konieczny wskazał, �e przy poprzednich zmianach inkasentów kierowano 
si�  tym, �e osoba zatrudniana była wcze�niej bezrobotna i równie� nikt z jej rodziny nie 
pracował. 
 
Radny Stanisław Owsianny podkre�lił, �e inkasentami powinny by� osoby bezrobotne, które 
faktycznie nie maj� �adnego �ródła utrzymania. Radny Stanisław Owsianny zaproponował, 
aby w dniu dzisiejszym uchwały tej nie podejmowa� i podda� j� do dyskusji przez radnych 
Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak wskazał, �e Burmistrz 
Gminy Czempi� zwróciła si� do niego z wnioskiem o wprowadzenie tego� projektu uchwały 
do porz�dku obrad, co zostało uczynione i  w tej chwili jako Przewodnicz�cy Rady Miejskiej 
nie posiada on mo�liwo�ci wycofania tego projektu z porz�dku obrad. Przewodnicz�cy Rady 
Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e jedyn� mo�liwo�ci� jest 
zgłoszenie przez radnego wniosku o wycofanie z porz�dku obrad projektu tej uchwały                        
i poddanie go pod głosowanie lub bez zgłaszania takiego wniosku, uchwała mo�e nie uzyska� 
wymaganej wi�kszo�ci. Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e  w drugim przypadku nadal obowi�zywała b�dzie uchwała dotychczasowa.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e pan Andrzej D�browski, 
który do tej pory pełnił funkcj� inkasenta nie b�dzie mógł realizowa� tych obowi�zków, 
poniewa� nie pozwoli mu na to jego nowe zaj�cie. Dorota Krystyna Lew wskazała, �e nie jest 
łatwo znale�� osob� na to stanowisko, poniewa� s� to pieni�dze gminne i nale�y mie� do 
takiej osoby zaufanie. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e je�eli 
uchwała ta nie zostanie podj�ta na tej sesji Rady Miejskiej, mo�e doj�� do sytuacji, w której  
w miesi�cu styczniu nie b�dzie osoby, która mogłaby zbiera� opłat� targow�. Dorota 
Krystyna Lew wskazała, �e nie mogła wcze�niej poinformowa� radnych o tej sprawie, 
poniewa� wypowiedzenie zostało zło�one w zeszłym tygodniu i pozostało bardzo niewiele 
czasu, aby znale�� osob� na to stanowisko. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
podkre�liła, �e osoba zaproponowana do pełnienia tej funkcji jest odpowiednia, natomiast jej 
stan maj�tkowy nie jest taki, który pozwalałby na dostatnie �ycie. Dorota Krystyna Lew 
wskazała, �e osoba zaproponowana jest zainteresowana pełnieniem tej funkcji.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytanie, czy na terenie 
miasta i gminy Czempi� znalazły si� ogłoszenia o poszukiwaniu osoby do pobierania opłaty 
targowej. Zdaniem radnego Krzysztofa Sankiewicza osoby takie na pewno znalazłyby si�, na 
przykład w�ród bezrobotnej młodzie�y. Radny Krzysztof Sankiewicz zaapelował, aby na 
przyszło�� kwestie takie były brane pod uwag�. Zdaniem radnego Krzysztofa Sankiewicza 
zbieranie opłaty targowej powinno zosta� przekazane do Zakładu Gospodarki Komunalnej             
w Czempiniu.  
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Radny Stanisław Owsianny zaproponował, aby do czasu wyboru nowego inkasenta zadanie 
to było realizowane przez Z.G.K. w Czempiniu. Radny Stanisław Owsianny zgłosił wniosek 
formalny o wycofanie punktu: „Podj�cie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXVII/182/04 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 25 listopada 2004 roku w sprawie 
okre�lenia zasad ustalania i poboru oraz terminów płatno�ci i wysoko�ci stawek opłat 
targowych” z porz�dku obrad XLII sesji Rady Miejskiej.  
 

Wniosek radnego Stanisława Owsiannego nie uzyskał wymaganej wi�kszo�ci 
głosów, poniewa� w obecno�ci 15 radnych trzy osoby głosowały „za” jego 
przyj�ciem. Wobec powy�szego punkt: „Podj�cie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXVII/182/04 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 25 listopada 2004 
roku w sprawie okre�lenia zasad ustalania i poboru oraz terminów płatno�ci                   
i wysoko�ci stawek opłat targowych” nie został wycofany  z porz�dku obrad XLII 
sesji Rady Miejskiej.   
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych: 8 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i 5 głosach „wstrzymuj�cych si�” podj�ła uchwał� Nr 
XLII/270/05 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 grudnia 2005 roku w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXVII/182/04 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 25 listopada 
2004 roku okre�lenia zasad ustalania i poboru oraz terminów płatno�ci i wysoko�ci 
stawek opłat targowych przedstawion� wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz 
Gminy Czempi� Dorot� Krystyn� Lew.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 6 porz�dku obrad: 
 
1) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok został 

przedstawiony przez Skarbnik Gminy Czempi� Agat� Cichock� – Augustyniak.  
 
Autopoprawki do projektu bud�etu, uwzgl�dniaj�ce tak�e opini� Składu Orzekaj�cego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały odczytane przez Zast�pc� Skarbnika Gminy 
Czempi� – Agnieszk� Krupa.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 
2) Przewodnicz�cy Komisji Finansów i Bud�etu oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej               

w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz przedstawił opini� Komisji nast�puj�cej tre�ci: 
Komisja zapoznała si� dogł�bnie z projektem bud�etu gminy i jest nim rozczarowana, 
poniewa� jest to „bud�et przetrwania”, brak w nim konkretnych inwestycji. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e do Burmistrz Gminy Czempi� zostały zło�one dwa 
wnioski Komisji: o zwi�kszenie wydatków na sport w gminie do wysoko�ci 1 % bud�etu 
gminy Czempi� oraz zwi�kszenie �rodków na budow� gimnazjum. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, �e z autopoprawek wynika, �e pierwszy nie znalazł zainteresowania 
u Burmistrz Gminy Czempi�, natomiast drugi został uwzgl�dniony i na budow� 
gimnazjum znalazło si� 400 000 zł, chocia� �rodki te b�d� pochodziły z zaci�gni�tego 
przez gmin� kredytu.         

 
Przewodnicz�ca Komisji O�wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia Rady Miejskiej  
w Czempiniu radna Renata Kisilewicz – Plackowska: Komisja przeanalizowała projekt 
bud�etu, cieszy j� fakt, �e na budow� gimnazjum zostało zabezpieczonych wi�cej 
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�rodków. Radna Renata Kisilewicz – Plackowska wskazała, ze martwi� niskie bud�ety 
szkół podstawowych i ta sytuacja powinna by� rozwi�zywana na bie��co.    
 
Przewodnicz�cy Komisji Rolnictwa, Działalno�ci Gospodarczej, Prawa i Porz�dku 
Publicznego, Ochrony �rodowiska oraz Budownictwa i Spraw Komunalnych Rady 
Miejskiej w Czempiniu radny Bronisław Michalak przedstawił opini� Komisji 
nast�puj�cej tre�ci: Komisja Rolnictwa, Działalno�ci Gospodarczej, Prawa i Porz�dku 
Publicznego, Ochrony �rodowiska oraz Budownictwa i Spraw Komunalnych Rady 
Miejskiej w Czempiniu zapoznała si� z projektem bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok 
podczas posiedze� Komisji  w dniach 24 sierpnia 2005 roku oraz 31 pa�dziernika 2005 
roku. Komisja zgadza si� z przedło�onym projektem bud�etu.   
Komisja po zapoznaniu si� z pismem Komendanta Powiatowego Policji w Ko�cianie                 
z dnia 20 pa�dziernika 2005 roku, w dniu 3 listopada 2005 roku zło�yła wniosek do 
Burmistrza Gminy Czempi� o przychylne rozpatrzenie przedstawionej w nim pro�by                
i zaplanowanie w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok �rodków z przeznaczeniem na 
potrzeby Komisariatu Policji w Czempiniu.  
Ponadto, członkowie Komisji wskazali na konieczno�� uporz�dkowania dróg 
�ródpolnych, na co powinny zosta� zabezpieczone odpowiednie �rodki finansowe.  
Członkowie Komisji wnioski do bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok przedstawili 
równie� indywidualnie.  
 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu radny Przemysław 
Sztukowski przedstawił opini� Komisji nast�puj�cej tre�ci: Komisja Rewizyjna po 
analizie projektu bud�etu na 2006 rok podj�ła decyzj� o nie opiniowaniu odr�bnym 
uchwały bud�etowej w zwi�zku z udziałem wszystkich radnych – członków Komisji             
w pracach innych opiniuj�cych komisji Rady stałych oraz uczestniczeniem członków 
Komisji w odbytym przed sesj� posiedzeniu Komisji Finansów i Bud�etu oraz Spraw 
Socjalnych, którego tematem były propozycje zmian w projekcie bud�etu gminy Czempi� 
na 2006 rok, zatem Komisja Rewizyjna nie wnosi odr�bnych wniosków i uwag do 
projektu bud�etu gminy na 2006 rok.       

 
3) Opini� Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu odczytała Zast�pca Skarbnika 

Gminy Czempi� Agnieszka Krupa.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

4) Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e zostały 
uwzgl�dnione wszystkie uwagi Składu Orzekaj�cego Regionalnej Izby Obrachunkowej             
w Poznaniu dotycz�ce klasyfikacji bud�etowej i dokonano odpowiednich przeniesie�, nie 
uwzgl�dniono tylko poprawki opisanej w punkcie 3, dotycz�cej stypendiów. Uwaga 
dotyczy stypendiów socjalnych, natomiast w bud�ecie gminy zaplanowano stypendia 
naukowe wynikaj�ce  z ustawy o systemie o�wiaty, a te powinny by� sklasyfikowane               
w  paragrafie 3250.    

 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e sesja 
bud�etowa powinna by� wielk� debat� nad przygotowanym projektem uchwały w sprawie 
uchwalenia bud�etu gminy na 2006 rok, tym bardziej, �e jest to ostatni bud�et uchwalany 
przez t� Rad�, gdy� rok 2006 b�dzie to rok wyborczy. Radny Bolesław Ratajczak 
przypomniał, �e w poprzednich kadencjach przy uchwalaniu bud�etu na ostatni rok kadencji 
padały stwierdzenia i zarzuty, �e władza przygotowuje bud�et tzw. wyborczy, aby 
spowodował on to, �e w nast�pnym roku w ka�dym okr�gu wyborczym wykona si� jakie� 
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zadanie i tym łatwiej b�dzie wygra� kolejne wybory samorz�dowe. Radny Bolesław 
Ratajczak wskazał, �e pieni�dzy inwestycyjnych jest bardzo mało, gdy� realnie z gminnych 
�rodków bud�etowych, poza zaci�gni�tymi kredytami i po�yczkami, na najwa�niejsz� 
inwestycj�, jak� jest budowa gimnazjum przeznaczono 5 000zł. Radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e projekt bud�etu gminy został Radzie Miejskiej przedstawiony w odpowiednim 
terminie, tj. w dniu 15 listopada, nad którym Rada ma mo�liwo�� pracy do ko�ca grudnia 
ka�dego roku i nast�pnie uchwalania go na nast�pny rok. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, 
�e bud�et mo�e zosta� uchwalony do 30 marca, jednak musi to by� spowodowane wa�nymi 
powodami, dla których nie jest to mo�liwe do ko�ca roku. Radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e radni poprzez prace w poszczególnych komisjach analizowali projekt bud�etu                 
i zgłaszali wnioski, a nast�pnie kierowali je do Burmistrz Gminy Czempi� i były przez ni� 
rozpatrywane. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e na XLI sesji Rady Miejskiej  
Czempiniu w dniu 29 listopada 2005 roku Rada Miejska w Czempiniu podj�ła uchwały                
w sprawie podatków i opłat lokalnych, w  wyniku zmian tych�e, dochody w bud�ecie gminy 
Czempi� uległy zwi�kszeniu o kwot� 30 000 zł; Burmistrz Gminy Czempi� autopoprawk� do 
projektu bud�etu zwi�kszyła równie� wydatki o t� sama kwot�. Radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e dyskusja nad projektem bud�etu wyzwala równie� emocje, w wyniku których 
podczas uchwalania bud�etów w latach poprzednich, a szczególnie w poprzedniej kadencji, 
gdzie obecna Pani Burmistrz była opozycyjn� radn�, przygotowywane projekty bud�etów 
spotykały si� z totaln� krytyk� i pod adresem ówczesnego Zarz�du i Burmistrza padały 
zarzuty, �e s� to bud�ety nierozwojowe, przetrwania i prowadz�ce gmin� do zadłu�enia, brak 
perspektywy rozwoju oraz o nieudolne zarz�dzanie gmin�. Radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, ze oceniaj�c ten projekt bud�etu, nale�y postawi� kilka pyta�, na które chciałby 
znale�� odpowied� w przedło�onym projekcie uchwały bud�etowej: jakie s� dochody                   
i wydatki – czy si� równowa��; nale�y porówna� wydatki tzw. stałe na o�wiat�, Urz�d 
Gminy, opiek� społeczn�, bezpiecze�stwo publiczne, kultur�, sport, inwestycje przewidziane 
w 2006 roku, porówna� inwestycje z latami minionymi, wskaza� na kwot� deficytu 
bud�etowego i poziom zadłu�enia gminy oraz procentowy poziom zadłu�enia gminy                     
i okre�li�, jakie mo�liwo�ci gmina Czempi� jeszcze posiada oraz czy w wyniku tego 
porównania, mo�na zakłada�, �e weszła na �cie�k� umiarkowanego rozwoju, jak wynikało              
z programu wyborczego Burmistrz Gminy Czempi�, czy te� sytuacja jest odmienna. Radny 
Bolesław Ratajczak wskazał, �e odpowiadaj�c na powy�sze pytania w sposób obiektywny               
i bilansuj�c osi�gni�cia Burmistrza Gminy Czempi�, wyłoni si� stan gminy na koniec 2005 
roku oraz perspektywy jej rozwoju w latach nast�pnych. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, 
�e dochody gminy ustala si� na około 15 000 000 zł, planowane po�yczki na kwot� 900 000 
zł. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e na 2006 rok zaplanowano dalsz� budow� 
gimnazjum za kwot� – 705 000 zł, przy czym 700 000 zł b�dzie pochodziło z kredytu, 
200 000 zł zostało przewidziane na budow� ulic 	eromskiego i Gruszkowej, równie�                     
z po�yczki i 100 000 zł na budow� dróg dojazdowych do pól we wsi Donantowo, tak�e                 
z kredytu. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e przy zało�onych spłatach kredytów w roku 
2006 w kwocie około 1 244 400 zł, praktycznie zadłu�enie gminy zmniejszy si� o kwot� 
około 300 000 zł. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e stałe wydatki b�d� na nieco 
wy�szym poziomie, co jest spowodowane zwi�kszeniem kosztów stałych – inflacja, 
podwy�ki płac, pochodne. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e najbardziej niepokoj�cy             
w projekcie bud�etu jest znikomy udział �rodków gminnych w inwestycjach, takich jak 
budowa gimnazjum, czy inwestycje drogowe, nie pojawiaj� si� tutaj �adne kwoty, które 
Burmistrz Gminy zamierza pozyska� ze �ródeł zewn�trznych i brak równie� w wieloletnim 
planie inwestycyjnym takich, które przyczyni� si� do poprawy gminnej infrastruktury – 
budowa sieci kanalizacyjnej, co jest bardzo niepokoj�ce, poniewa� w tej materii jest jeszcze 
bardzo du�o do zrobienia. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e na podstawie tych faktów, 
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na które zwrócił uwag�, nie ma podstaw, by stwierdzi�, �e gmina Czempi� weszła na �cie�k� 
rozwoju, lecz „stacza si� po równi pochyłej w niebezpieczn� otchła�”, a zaniechanie pewnych 
działa� na pocz�tku tej kadencji w pozyskiwaniu �rodków pozabud�etowych na realizacj� 
nowych, czy rozpocz�tych inwestycji, a skupienie si� jedynie na totalnej krytyce poprzedniej 
ekipy doprowadziło do sytuacji, �e na najwa�niejsz� inwestycj� w gminie – budow� 
gimnazjum, z własnych �rodków przeznacza si� 5 000 zł; brak wizji rozwoju oraz 
prawidłowego zarz�dzania nasz� gmin� doprowadził do sytuacji, któr� mo�na porówna� do 
„ton�cego Titanica, na którym orkiestra grała do ostatniej chwili utrzymywania si� na 
powierzchni, a niektórzy twierdz�, �e gra po dzie� dzisiejszy”. Radny Bolesław Ratajczak 
wskazał, �e potwierdzeniem tego faktu niech b�dzie autopoprawka do projektu bud�etu, gdzie 
w dodatkowej kwocie, która wpłynie do bud�etu gminy z uchwalonych podatków – 2 500 zł 
przeznacza si� na opraw� muzyczn� imprez gminnych. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz przedstawił wyst�pienie nast�puj�cej tre�ci:    
„W imieniu radnych: Zofii Bartkowiak, Renaty Kisilewicz – Plackowskiej, Wiktora Fitta, 
Jacka Ja�kowiaka, Jarosława Koniecznego, Krzysztofa Giemzy, Bolesława Ratajczaka, 
Krzysztofa Sankiewicza, Aleksandra Wieli�skiego zgłaszam wniosek o dokonanie 
nast�puj�cych zmian w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok.  
Wnioskujemy o dokonanie zmian zapisów w planie wydatków nast�puj�cych pozycji o : 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e we wniosku zostały uwzgl�dnione propozycje 
radnych zło�one podczas wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Bud�etu oraz Spraw 
Socjalnych z Przewodnicz�cymi komisji stałych.  
 
Zmniejszenia: 

1. Dział 010 Rozdział 01095 par. 4300 – 2 000 zł 
2. Dział 700 Rozdział 70005 par. 4300 – 2 000 zł 
3. Dział 710 Rozdział 71004 par. 4300 – 80 000 zł 
4. Dział 750 Rozdział 75022 par. 3030  - 2 000 zł 
5. Dział 750 Rozdział 75023 par. 4010  - 20 000 zł 
6. Dział 750 Rozdział 75023 par. 4210  - 8 000 zł 
7. Dział 750 Rozdział 75023 par. 4270  - 2 000 zł 
8. Dział 750 Rozdział 75023 par.4300  - 10 000 zł  
9. Dział 758 Rozdział 75818 par.4810  - 28 000 zł 
10. Dział 801 Rozdział 80146 par.4300  - 10 000 zł 
11. Dział 900 Rozdział 90095 par.4300  - 4 000 zł 
12. Dział 921 Rozdział 92113 par.2480  - 9 000 zł 
13. Dział 921 Rozdział 92195 par.4210  - 2 000 zł 
14. Dział 921 Rozdział 92195 par.4300  - 1500 zł  
15. Dział 921 Rozdział 92195 par.2820  - 2 500 zł  
16. Dział 926 Rozdział 92695 par.4300  - 1 500 zł 

 
Wnioskujemy równie� o zmniejszenie kwot w ramach działu 926 rozdział 92605 par. 2820             
w wykazanych zada�: 

• organizacja treningów TEAKWONDO dla dzieci i młodzie�y z 50000 zł na  2000 zł; 
• organizacja zaj�� w�dkarskich dla dzieci i młodzie�y z4000 zł na 1500 zł.  

Ogólna suma zmniejsze�: 190 000 zł.  
 
Zwi�kszenia: 
Dział 926 rozdział 92605 par. 2820 do realizacji zada�: 
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• organizowanie i prowadzenie treningów i zaj�� lekkoatletycznych dla dzieci i 
młodzie�y szkół podstawowych i gimnazjum – 5 000 zł; 

• organizowanie i prowadzenie treningów na stadionie w Głuchowie – 10 000 zł; 
• organizowanie i prowadzenie treningów dla zawodników na stadionie w Czempiniu 

oraz prowadzenie zaj�� z tenisa stołowego – 24 000 zł; 
 

• Wnioskujemy o poszerzenie zada� do realizacji w ramach w/w rozdziału o zadanie – 
organizacja biegów pod nazw� „Czempi�ska 10-tka” i organizacja rajdów 
rowerowych – 5000 zł; 

• Dział 926 rozdział 92695 par 4210 zakup materiałów do budowy zaplecza socjalnego 
przy kortach na osiedlu nr 4 – 7 000 zł; 

• Dział 921 rozdział 92195 par. 2820 dla chóru HARFA na organizacj� 31 �wi�ta Pie�ni                  
i Muzyki, które odb�dzie si� w Czempiniu – 3 000 zł; 

• Dział 010 rozdział 01095 par.4270 remont dachu na �wietlicy wiejskiej w Słoninie  -  
5 000 zł; 

• Dział 010 rozdział 01095 par. 4270 usuni�cie linii elektrycznej znad boiska 
sportowego w Starym Goł�bienie – 3 000 zł;  

• Dział 801 rozdział 80101 par. 4210 Szkoła Podstawowa w Głuchowie – 20 000 zł; 
• Dział 801 rozdział 80101 par. 4270 Szkoła Podstawowa w Głuchowie – 20 000 zł; 
• Dział 801 rozdział 80101 par. 4260  Szkoła Podstawowa w Starym Goł�binie – 20 000 

zł; 
• Dział 801 rozdział 80101 par. 4210 Szkoła Podstawowa w Starym Goł�binie – 10 000 

zł; 
• Dział 801 rozdział 80101 par. 4270 Szkoła Podstawowa w Starym Goł�binie – 10 000 

zł; 
• Dział 801 rozdział 80101 par. 4270 Szkoła Podstawowa w Czempiniu – remont hali 

sportowej – 10 000 zł; 
• Dział 754 rozdział 75412 par. 4210 na zakup samochodu po�arniczego dla OSP                

w Czempiniu – 30 000 zł; 
• Dofinansowanie posterunku Policji w Czempiniu – 8 000 zł.  

 
Razem zwi�kszenia: 190 000 zł.” 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e zmiany te wynikaj� z wniosków, jakie były składane 
do Rady Miejskiej w Czempiniu, decyzje dotycz�ce szkół zostały podj�te z uwagi na fakt, �e 
szczególnie szkoła w Głuchowie i Starym Goł�binie miały zaplanowany zdecydowanie 
mniejszy bud�et ani�eli w roku poprzednim.  
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e zostało uwzgl�dnione przekazanie �rodków na 
Posterunek Policji w Czempiniu, poniewa� radni chc�, aby Policja miała na terenie gminy 
Czempi� swoj� siedzib�, co zapewni bezpiecze�stwo mieszka�com. 
 
Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, �e z wypowiedzi radnych Bolesława Ratajczaka                   
i Krzysztofa Sankiewicza wynika, �e bud�et gminy Czempi� jest konsumpcyjny, jednak 
zmiany, jakie zostały zaproponowane powoduj�, �e jego konsumpcyjno�� jeszcze si� 
zwi�ksza. Radny Włodzimierz Kuciak nie zgodził si� z propozycj� zmniejszenia w Dziale 
710 Rozdział 71004 par. 4300 o 80 000 zł, poniewa� opracowanie planu zagospodarowania 
przestrzennego otwiera szans� dla gminy Czempi�, która jest satelit� Poznania i ma szans� na 
powstanie na jej terenie inwestycji, za� przygotowanie planu zagospodarowania 
przestrzennego jest obowi�zkiem gminy, a jego brak powoduje opó�nienie w wej�ciu 
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potencjalnego inwestora. Radny Włodzimierz Kuciak zaapelował o przeanalizowanie tej 
propozycji raz jeszcze.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
równie� opowiada si� za tym, aby na terenie gminy Czempi� przygotowywa� grunty pod 
inwestycje i �e ma �wiadomo��, i� do zada� własnych gminy nale�y opracowanie planu 
zagospodarowania przestrzennego, aby na terenie gminy mogły powstawa� takie inwestycje, 
które dadz� jej wi�ksze wpływy z podatków od nieruchomo�ci oraz zapewni� wi�ksze 
zatrudnienie. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e aby tak si� stało na terenie Gminy 
Czempi� musi zosta� pozyskany taki grunt, w który gmina zainwestuje odpowiedni� kwot� 
zmieniaj�c plan przestrzennego zagospodarowania, jednak musz� mie� gwarancj�, �e                   
w najbli�szej perspektywie grunt ten zostanie pod tak� inwestycj� przekazany. Radny 
Bolesław Ratajczak wyja�nił, �e pieni�dze zaproponowane w projekcie bud�etu gminy na 
2006 rok dotyczyły gruntu przyległego do drogi nr 5 z Ko�ciana do Poznania w Piotrowie               
o powierzchni 260 ha, za gruntem na którym ma powsta� Centrum Zagospodarowania 
Odpadów SELEKT. Radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e obecnie grunt ten jest 
dzier�awiony od Agencji Nieruchomo�ci Rolnych przez TOP FARMS Wielkopolska do 2021 
roku. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e w umowie, któr� firma ta zawarła z ANR 
znajduje si� zapis, �e w przypadku, gdy ta znajdzie klienta, który grunty te b�dzie chciał 
naby� pod inwestycje, zgod� na to musi wyrazi� TOP FARMS Wielkopolska. Radny 
Bolesław Ratajczak wskazał, �e z jego informacji wynika, �e firma ta nie jest zainteresowana 
rezygnacj� z dzier�awy tych gruntów. Podobnie sytuacja ma si� je�li chodzi o 10 ha gruntu 
przy drodze z Czempinia do Borowa, z czego 5 ha jest dzier�awionych przez mieszka�ca 
Borówka Nowego, który jest zainteresowany przeznaczeniem tych gruntów pod inwestycj�. 
Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e nale�ałoby odpowiedzie� sobie na pytanie, czy grunty 
w Piotrowie s� na tyle atrakcyjne, �e znajdzie si� inwestor, który b�dzie chciał podj�� si� 
działa� na nich. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e nie mo�na jednoznacznie stwierdzi�, 
�e inwestuj�c te �rodki w zmian� planu zagospodarowania przestrzennego, znalazłby si� 
klient na nie. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e gmina powinna inwestowa� w plan 
zagospodarowania przestrzennego, jednak nale�ałoby znale�� takie grunty, które b�d� 
atrakcyjne dla inwestora i b�dzie pewno��, �e ich wła�ciciel b�dzie chciał je zby�. Radny 
Bolesław Ratajczak wskazał, �e inwestowanie w grunty przyległe do drogi nr 5 jest 
ekonomicznie nieuzasadnione, poniewa� przez najbli�sze kilkana�cie lat nie b�dzie tam 
mogła powsta� inwestycja.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e zaplanowanie kwoty 100 000 
zł na zmian� planu zagospodarowania przestrzennego nie dotyczy tylko i wył�cznie gruntów 
w Piotrowie i s� osoby zainteresowane opracowaniem planu zagospodarowania 
przestrzennego w Borowie na powierzchni 15 ha gruntów, których wła�ciciele wyra�aj� wol� 
zmiany planu w ten sposób, aby było mo�liwe prowadzenie na nich działalno�ci 
gospodarczej. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e nie mo�e by� 
tak, �e gmina b�dzie czeka� a� zgłosi si� odpowiedni inwestor i b�dzie chciał rozpocz�� 
prowadzenie działalno�ci gospodarczej, tymczasem gmina rozpocznie dopiero procedur� 
zmiany planu zagospodarowania przestrzennego, poniewa� trwa ona około dwóch lat,                       
a w tym czasie nie mo�e by� prowadzona na tym terenie �adna działalno��. Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew wyja�niła, �e aktualnie gmina wszystkie decyzje odno�nie 
inwestycji wydaje na bazie decyzji przygotowywanych przez urbanist�, które s� bardzo 
kosztowne, jednak tylko w taki sposób mo�na im zapewni� mo�liwo�� prowadzenia 
działalno�ci na terenie gminy.  
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Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew odno�nie perspektywicznego planu rozwoju 
gminy, przypomniała, �e Rada Miejska w Czempiniu podj�ła uchwały w sprawie przyj�cia 
Strategii Gminy Czempi� oraz Planu Rozwoju Lokalnego i Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e stwierdzenie, i� gmina „stacza 
si� po równie pochyłej” jest mijaniem si� z prawd� poniewa� w 2003 roku zadłu�enie gminy 
si�gało 55 %, w 2004 r. – około 46 % i bud�et tego roku był najlepszy na przestrzeni 
ostatnich kilku lat, w 2005 roku przewidywane zadłu�enie b�dzie wynosiło 38 – 39 %, zatem 
widoczne jest, �e zadłu�enie spada, mimo, �e gmina zaci�ga kredyty inwestycyjne, na co ma 
wpływ to, i� gmina spłaca kredyty zaci�gni�te w latach wcze�niejszych. Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e przy zaci�gni�ciu kredytu, o którym mowa                
w 2006 roku, na koniec roku przewidywane jest zadłu�enie w wysoko�ci 39 %, zatem nie 
pogł�bia si� ono.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e w zwi�zku z faktem, i� 
Główny Urz�d Statystyczny podał ni�sz� ani�eli w roku ubiegłym cen� kwintala �yta, co 
rzutuje na ustalane na tej podstawie stawki podatków, w zwi�zku  z czym do bud�etu gminy 
Czempi� wpłynie 300 000 zł mniej. Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e po zbilansowaniu 
bud�etu, na inwestycje pozostaje kwota około 92 500 zł, a nale�y doda�, �e gmina  w roku 
przyszłym spłaci około 1 200 000 zł kredytu i zaci�gnie równie� podobn� kwot�, z której 
700 000 zł zostanie przeznaczone na budow� gimnazjum, 200 000 zł na rozpocz�cie 
wst�pnych prac na ulicy Gruszkowej i 	eromskiego i 100 000 zł zostało zabezpieczone na 
wypadek, gdyby gmina otrzymała �rodki z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na drog� 
pomi�dzy Donatowem a R�biniem. Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e w roku 2005 na 
inwestycj� została wydatkowana kwota 2 261 000 zł, co nie było w projekcie bud�etu na 2005 
rok zakładane.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e w projekcie bud�etu nie 
zostały zapisane �adne �rodki, które b�d� pochodziły z zewn�trz, poniewa� takowe mo�na             
w projekcie bud�etu umie�ci� dopiero wówczas, gdy znajd� si� na nie konkretne promesy               
i umowy, tymczasem nie ma takowych dokumentów. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew podkre�liła, �e w 2005 roku nie zakładano takich �rodków, a udało si� 
pozyska� do bud�etu gminy Czempi�  kwot� ponad 960 000 zł.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e s� obecnie prowadzone 
rozmowy z Urz�dem Marszałkowskim w celu pozyskania �rodków i s� du�e szanse na 
pozytywne załatwienie tej sprawy.  
W odniesieniu do poprawek przedstawionych przez radnego Krzysztofa Sankiewicza, 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e wynika z nich, i�: 

• niewielkie �rodki finansowe b�d� posiadły sołectwa i zarz�dy osiedli; w 2005 roku 
była to kwota około 300 zł na ka�de z nich, tymczasem poprawka przewiduje 
zmniejszenie ich o 2 000 zł; 

• w zmniejszeniach o 10 000 zł na dokształcanie nauczycieli – �rodków tych nie mo�na 
zmniejszy�, poniewa� jest to 1 % od wynagrodze� nauczycieli i na takim poziomie 
musi ta kwota pozosta�; 

• zmniejszenie o 2 500 zł  Centrum Kultury Czempi� – jest to kwota przeznaczona na 
wyst�py orkiestry d�tej, która trzy razy w roku u�wietnia imprezy gminne, tj. �wi�to 
Niepodległo�ci, rocznica wyzwolenia Czempinia oraz �wi�to 15 sierpnia. Je�eli ta 
kwota zostanie zmniejszona, to nie b�d� te wyst�py mo�liwe. 

 
W stosunku do zaproponowanych zwi�ksze�, Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna 
Lew wyraziła pogl�d, �e nie ma to �adnego odniesienia do słów, �e jest to bud�et 
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niegospodarny, w którym nie ma �rodków na inwestycje, zwłaszcza kanalizacyjne, a s� to 
jedynie �yczenia poszczególnych radnych, które nijak si� maj� do rozwoju gminy.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e opinia Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok jest najlepsz�, jak� gmina 
uzyskała na przestrzeni ostatnich lat.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, i�: 

• w dziale 4210 paragrafie 01095 jest przewidziana kwota 9 000 zł, w której mieszcz� 
si� koszty zwi�zane z do�ynkami gminnymi, �rodki do dyspozycji sołectw 22 x 300 
zł, zakupy zwi�zane z zatrudnieniem pracowników interwencyjnych, zakupy na 
imprezy wiejskie. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e z paragrafu tego zabrane 
zostały 2 000 zł, zatem na działalno�� sołectw �rodki pozostan�.  
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e w tym samy paragrafie zaplanowano 5 000 
zł na wydatki zwi�zane z organizacj� do�ynek i imprez wiejskich, podobnie jak                
w jeszcze dwóch miejscach. 

• nie zabiera nauczycielom �rodków na dokształcanie, poniewa� w dziale 80146 par. 
4300 jest kwota 30 000 zł przeznaczone na studia, szkolenia, kursy; za� kwota 
stanowi�ca 1 % z bud�etu na te działania nie została naruszona. Radny Krzysztof 
Sankiewicz argumentował, �e z 30 000 zł nie zostało zabrane wszystko, niemniej 
jednak nauczyciele powinni dokształca� si� z własnych �rodków, tymczasem za                              
I półrocze 2005 roku wykonana była  w tym paragrafie kwota 5 800 zł, zatem nie ma 
przeciwwskaza� do jej zmniejszenia.  

• w rozdziale 92125 par. 4210  – pozostała działalno�� – nagrody i puchary wr�czane na 
imprezach gminnych i par. 4300 – 1 500 zł - organizacja imprez gminnych oraz                       
w rozdziale 92695 par. 4210 – kwota 3 500 zł – zakup nagród, pucharów i dyplomów 
oraz kwota 3 200 zł – organizacja imprez sportowych. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, �e organizacj� imprez powinny zaj�� si� stowarzyszenia działaj�ce na terenie 
gminy Czempi�, którym zostały przyznane odr�bnie �rodki na tak� wła�nie 
działalno��. 
Radny Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e �rodki finansowe pozostawione na te 
zadania b�d� wystarczaj�ce na pozostałe nagrody.  
 

Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e 
zmniejszenie zadłu�enia procentowego gminy jest spowodowane tym, i� gminy otrzymały do 
wykonania dodatkowe zadanie od pa�stwa w postaci wypłaty zasiłków rodzinnych i na to 
przeznaczane s� z bud�etu pa�stwa �rodki, którymi dysponuje gmina. Radny Bolesław 
Ratajczak podkre�lił, �e w przypadku gminy Czempi� jest to kwota około 2 000 000 zł.  
 
Skarbnik Gminy Czempi� Agata Cichocka – Augustyniak wskazała, �e 1 % od wynagrodze� 
nauczycieli obligatoryjnie jest zabezpieczany na ich dokształcanie, co gwarantuje Karta 
Nauczyciela, natomiast czy zostanie wykorzystane  w 100 % zale�y od dyrektorów szkół i od 
samych nauczycieli. Agata Cichocka – Augustyniak podkre�liła, �e jest du�o imprez 
sportowych organizowanych poza stowarzyszeniami sportowymi i jak mo�e stara si� 
ogranicza� wydatki z tym zwi�zane, do tego stopnia, �e na ka�dych zawodach gmina 
Czempi� wyst�puje z najmniejszymi nagrodami, tymczasem trudno jest odmawia� dzieciom 
pucharu, ksi��ki, czy drobnej nagrody.     
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e nie mo�e znale�� si�                    
w bud�ecie gminy Czempi� zapis, �e dofinansowuje si� Posterunek Policji w Czempiniu.  
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Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e we wniosku by� mo�e nie jest ten zapis dobrze 
sprecyzowany, jednak nale�y to by� mo�e w inny sposób zapisa�, natomiast najwa�niejsza 
jest intencja. Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogl�d, �e podczas sesji bud�etowej 
powinny zosta� odczytane wszystkie wnioski jakie zostały zło�one do bud�etu gminy                      
i w jednym z nich Komendant Powiatowy Policji w Ko�cianie wyartykułował potrzeby 
Posterunku Policji w Czempiniu – doposa�enie, remont budynku. 
 

Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak ogłosił 15 – 
minutow� przerw� w obradach sesji celem skonsultowania zgłoszonych poprawek przez 
wnioskodawc� ze Skarbnikiem Gminy Czempi�.    
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wznowił 
obrady po przerwie. 
Radni Krzysztof Giemza i Bronisław Michalak opu�cili XLII sesj� Rady Miejskiej                
w Czempiniu, wobec czego Rada Miejska w Czempiniu pozostała w składzie 
trzynastoosobowym. 
 

Radny Krzysztof Sankiewicz przedstawił zmiany, jakie zostały wprowadzone                                
w przedstawionym wcze�niej wniosku: 

1. w zmniejszeniach: 
• wykre�lono Dział 801 Rozdział 80146 par.4300  - 10 000 zł; 
• dodano Dział 900 Rozdział 90004 par. 4300 – 2 000 zł; 
• dodano Dział 900 Rozdział 90003 par. 4300 – 3 000 zł; 
Zmniejszenia wynios� zatem ł�cznie 185 000 zł.  
2. w zwi�kszeniach: 
• wykre�lono zadanie – organizacja biegów pod nazw� „Czempi�ska 10 – tka”                     

i organizacja rajdów rowerowych – 5 000 zł. 
• sprecyzowano zapis odno�nie dofinansowania Posterunku Policji w Czempiniu                 

w nast�puj�cy sposób: Dział 754 – bezpiecze�stwo publiczne, rozdział 75404 par. 
3000 – wpłaty jednostki na fundusz celowy – 8 000 zł.  

 
Przyst�piono do głosowania nad poszczególnymi poprawkami do projektu bud�etu gminy 
Czempi� na 2006 rok: 
 
I. zmniejszenia: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 12 głosami „za”, przy 1 głosie 
„przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do projektu bud�etu 
gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu wydatków              
w Dziale 010 Rozdział 01095 par. 4300 o kwot� 2 000 zł.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy 1 głosie 
„przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu bud�etu gminy 
Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu wydatków w Dziale 
700 Rozdział 70005 par. 4300 o kwot� 2 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 9 głosami „za”, przy                      
3 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu 
wydatków w Dziale 710 Rozdział 71004 par. 4300 o kwot� 80 000 zł 
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Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu 
wydatków w Dziale 750 Rozdział 75022 par. 3030  - 2 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu 
wydatków w Dziale 750 Rozdział 75023 par. 4010 o kwot� 20 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków w Dziale 750 Rozdział 75023 par. 4210  o kwot� 8 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu 
wydatków w Dziale 750 Rozdział 75023 par. 4270  o kwot� 2 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków w Dziale 750 Rozdział 75023 par.4300  - 10 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków w Dziale 758 Rozdział 75818 par. 4810 o kwot� 28 000 zł. 

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 10 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu 
wydatków w Dziale 900 Rozdział 90095 par. 4300 o kwot� 4 000 zł.  
  
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu 
wydatków w Dziale 921 Rozdział 92113 par. 2480 o kwot� 9 000 zł.  
  
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków w Dziale 921 Rozdział 92195 par. 4210  - 2 000 zł.  
  
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
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projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków w Dziale 921 Rozdział 92195 par. 4300 o kwot� 1500 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 9 głosami „za”, przy                      
4 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków w Dziale 921 Rozdział 92195 par. 2820 o kwot� 2 500 zł. 
  
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zmniejszeniu 
wydatków w Dziale 926 Rozdział 92695 par. 4300 o kwot� 1 500 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 10 głosami „za”, przy                      
3 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków w Dziale 900 Rozdział 90004 par. 4300 o kwot� 2 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 10 głosami „za”, przy                      
3 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków w Dziale 900 Rozdział 90003 par. 4300 o kwot� 3 000 zł. 
 

Sal� obrad opu�ciła radna Zofia Bartkowiak, wobec czego głosowanie odbywało si�              
w obecno�ci 12 radnych Rady Miejskiej Czempiniu.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: 10 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków na organizacj� treningów TEAKWONDO dla dzieci                   
i młodzie�y z kwoty 5 000 zł na 2 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: 10 głosami „za”, przy                      
2 głosach „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zmniejszeniu wydatków na organizacj� zaj�� w�dkarskich dla dzieci i młodzie�y              
z kwoty 4 000 zł na 1 500 zł.   
 

 
II. zwi�kszenia: 
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: jednogło�nie wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zwi�kszeniu wydatków na organizowanie i prowadzenie treningów 
lekkoatletycznych dla dzieci i młodzie�y szkół podstawowych i gimnazjum o kwot� 
5 000 zł.    

 
Na sal� obrad przybyła radna Zofia Bartkowiak, wobec czego głosowanie odbywało si�                 
w obecno�ci 13 radnych Rady Miejskiej w Czempiniu. 
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Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków na organizowanie i prowadzenie treningów na stadionie w Głuchowie             
o kwot� 10 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 10 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków na organizowanie i prowadzenie treningów dla zawodników na stadionie 
w Czempiniu oraz prowadzenie zaj�� z tenisa stołowego o kwot� 24 000 zł.  
  
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziale 926 rozdział 92695 par 4210 zakup materiałów do budowy 
zaplecza socjalnego przy kortach na osiedlu nr 4 o kwot� 7 000 zł.  
  
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziale 921 rozdział 92195 par. 2820 dla chóru HARFA na organizacj� 
31 �wi�ta Pie�ni i Muzyki, które odb�dzie si� w Czempiniu o kwot� 3 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziale 010 rozdział 01095 par.4270 remont dachu na �wietlicy 
wiejskiej w Słoninie o kwot� 5 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziale 010 rozdział 01095 par. 4270 usuni�cie linii elektrycznej znad 
boiska sportowego w Starym Goł�binie o kwot� 3 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymuj�cych si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziele 801 rozdział 80101 par. 4210 Szkoła Podstawowa w Głuchowie            
o kwot�  20 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziele 801 rozdział 80101 par. 4270 Szkoła Podstawowa w Głuchowie            
o kwot� 20 000 zł.  
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Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziale 801 rozdział 80101 par. 4260  Szkoła Podstawowa w Starym 
Goł�binie o kwot� 20 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 10 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziale 801 rozdział 80101 par. 4210 Szkoła Podstawowa w Starym 
Goł�binie o kwot� 10 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                      
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wprowadziła do projektu 
bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na zwi�kszeniu 
wydatków w Dziale 801 rozdział 80101 par. 4270 Szkoła Podstawowa w Starym 
Goł�binie o kwot� 10 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: jednogło�nie wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zwi�kszeniu wydatków w Dziale 801 rozdział 80101 par. 4270 Szkoła Podstawowa 
w Czempiniu o remont hali sportowej o kwot� 10 000 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: jednogło�nie wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zwi�kszeniu wydatków w Dziale 754 rozdział 75412 par. 6060 na zakup samochodu 
po�arniczego dla OSP w Czempiniu o kwot� 30 000 zł.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: jednogło�nie wprowadziła do 
projektu bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok poprawk� polegaj�c� na 
zwi�kszeniu wydatków w Dziale 754 – bezpiecze�stwo publiczne, rozdział 75404 
par. 3000 – wpłaty jednostki na fundusz celowy o kwot� 8 000 zł na potrzeby 
Posterunku Policji w Czempiniu.  

 
6) 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: jednogło�nie podj�ła uchwał� 
Nr XLII/271/05 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 20 grudnia 2005 roku                     
w sprawie uchwalenia bud�etu gminy Czempi� na 2006 rok przedstawion� wraz                 
z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempi� Agat� Cichock� – Augustyniak 
oraz z naniesionymi przez Rad� Miejsk� w Czempiniu poprawkami.     
Uchwała stanowi zał�cznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porz�dku obrad: 
 
Do przedstawionej na pi�mie przez Burmistrza Gminy Czempi� informacji                               
z działalno�ci w okresie mi�dzysesyjnym oraz wykazu zarz�dze�, które stanowi� zał�cznik nr 
8 do niniejszego protokołu: 
 
Radny Aleksander Wieli�ski do punktu 12 – czy umowa dzier�awy z firm� ORLEN została 
przedłu�ona.  
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Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e umowa została 
przedłu�ona, poniewa� firma ORLEN jest zainteresowana obecno�ci� na terenie gminy 
Czempi�, jednak nie podj�to decyzji o budowie nowej stacji benzynowej.  
 
Radny Włodzimierz Habernik poprosił o udzielnie informacji na temat punktu 4 – Powiatowa 
Rada Zatrudnienia, punktu 13 – walne zgromadzenie SELEKT – u oraz punktu 20 – 
konferencja dotycz�ca projektu Polsko – Holenderskiego w sprawie biopaliw.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e jest członkiem Powiatowej 
Rady Zatrudnienia, która jest ciałem doradczym Starosty Powiatu Ko�cia�skiego, celem jej 
działania jest opiniowanie na bie��co zmian w bud�ecie Powiatowego Urz�du Pracy, 
spotkanie za� miało na celu przedstawienie zmian, jakie wprowadziło wej�cie w �ycie nowej 
ustawy.     
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew do punktu 13, wyja�niła, �e na walnym 
Zgromadzeniu została podj�ta uchwała w sprawie uchwalenie bud�etu Zwi�zku na rok 2006.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew do punktu 20 poinformowała, �e miasto  
Ko�cian ma podpisan� umow� z miastem Nederlrk w Holandii i opracowuj� one wspólny 
projekt współpracy, który obejmie gminy z terenu powiatu ko�cia�skiego, który zostanie 
uko�czony w miesi�cu lutym. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
na terenie miasta Ko�cian ma powsta� fabryka biopaliw, która zaproponuje współprac� 
rolnikom z terenu powiatu ko�cia�skiego przy produkcji ro�lin, które b�d� u�ywane do 
produkcji paliwa, tj. rzepak.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak do punktu 18 – udział w Walnym Zgromadzeniu 
Samorz�dowego Funduszu Por�cze� Kredytowych  - na jakiem etapie rozwoju jest fundusz              
i czy z jego usług korzystaj� mieszka�cy gminy Czempi�.   
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e z terenu gminy 
Czempi� nikt nie wyst�pił do Funduszu o por�czenie jego kredytu, niemniej jednak Fundusz 
rozwija swoj� działalno�� i aktualnie udzielił por�cze� na kwot� w sumie 400 000 zł;                    
w ostatnim czasie na członka Funduszu zostało przyj�te Leszno po wykupieniu udziałów za 
100 000 zł, w sumie warto�� wkładu w Funduszu wynosi ponad 1 300 000 zł. Burmistrz 
Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e Fundusz obecnie stara si�                      
o pozyskanie �rodków z Europejskiego Funduszu Społecznego, w najbli�szym czasie 
odb�dzie si� równie� spotkanie jego przedstawiciela z przedsi�biorcami z terenu gminy 
Czempi�, w celu zach�cenia ich do skorzystania z usług funduszu. 
 
Do punktu 8 porz�dku obrad:  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e  
w okresie mi�dzysesyjnym wpłyn�ły do Rady Miejskiej w Czempiniu pisma: 

1. Pana Macieja Konika z dnia 19 grudnia 2005 roku – wpływ do Rady Miejskiej w dniu 
20 grudnia 2005 roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

2. Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Starym Gł�binie z dnia 19 grudnia 2005 
roku -  wpływ do Rady Miejskiej w dniu 20 grudnia 2005 roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

3. Burmistrz Gminy Czempi� w sprawie opinii prawnej Krzysztofa Koniecznego dla 
Komisji Rewizyjnej Rdzy Miejskiej w Czempiniu. 
Pismo wraz z zał�cznikami stanowi zał�cznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 9 porz�dku obrad:  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew udzieliła odpowiedzi na interpelacje                  
i zapytania radnych: 

1. Radnej Renaty Kisilewicz – Plackowskiej  – poinformowała, �e gmina Czempi� 
wyst�piła do Zarz�du Dróg Powiatowych o zabezpieczenie chodnika przy budynku 
gimnazjum i zostanie ponowiony ten wniosek;  

2. Radnego Bolesława Ratajczaka:  
• w sprawie przejazdu kolejowego w stron� Piechanina – Burmistrz Gminy 

Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e prowadzone s� rozmowy     
w tej sprawie i w dniu 27 grudnia 2005 roku odb�dzie si� kolejne spotkanie 
dotycz�ce modernizacji linii kolejowej Pozna� – Wrocław;  

• w sprawie zabezpieczenia budynku przy ulicy Parkowej – zostanie 
wystosowane pismo do Zakładu Gospodarki Komunalnej, który jest zarz�dc� 
tego budynku; 

• Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami – Roman Skrzypczak wyja�nił, �e 
Gmina Czempi� ogłosiła przetarg na wynajem lokalu u�ytkowego przy ul. 
Parkowej 2 na usługi lekarza rodzinnego. Do przetargu tego zgłosił si� jeden 
podmiot, który spełnił wszystkie warunki, zatem gmina chciała podpisa� 
umow� najmu, jednak do ko�ca listopada, pomimo wielokrotnych rozmów                   
i pism, nie doszło do tego, ze wzgl�du na to, �e firma z Poznania – Zdrowa 
Rodzina – wymagała od gminy Czempi� zainstalowania windy w budynku, 
tymczasem warunki umowy były jasne i nie przewidywały takich działa�.              
W zwi�zku z powy�szym Burmistrz Gminy Czempi� uniewa�niła ten przetarg. 
W chwili obecnej ogłoszony jest fakt przyst�pienia do nowego przetargu                    
i zostanie ogłoszony on w „Gazecie Ko�cia�skiej”, oferty b�dzie mo�na 
składa� do 28 grudnia 2005 roku. Roman Skrzypczak poinformował, �e odbył 
wizytacj� obiektu z zainteresowanym jego wydzier�awieniem. 

  
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wyraził 
pogl�d, �e nale�y podj�� konkretne działania w celu pozyskania podmiotu, który 
b�dzie prowadził działalno�� lekarza rodzinnego w obiekcie przy ulicy Parkowej. 
Zdaniem radnego Bolesława Ratajczaka gmina Czempi� powinna przygotowa� ten 
obiekt w taki sposób, aby spełniał on wszystkie wymogi, o których mowa, je�eli 
za� nie mo�e tego zrobi�, to nale�y podmiotom ubiegaj�cym si� o �wiadczenie 
usług w tym budynku, zagwarantowa�, �e po jego dostosowaniu do potrzeb osób 
niepełnosprawnych, podmiot ten zostanie zwolniony z płacenia dzier�awy przez 
jaki� okres czasu. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e sprawa ta powinna 
zosta� rozstrzygni�ta jak najszybciej, poniewa� zgłaszaj� si� do niego mieszka�cy 
z terenu gminy Czempi�, którzy praktycznie od pół roku pozbawieni s� lekarza 
rodzinnego. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e dla osób starszych jest to 
powa�ny problem, za� społecze�stwu gminy powinna zosta� zapewniona 
mo�liwo�� wyboru.  
 

Do punktu 10 porz�dku obrad:  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej  w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak zło�ył wniosek               
o nast�puj�cej tre�ci: w zwi�zku z pismem firmy ECOBUD z Czempinia i brakiem 
odpowiedzi na nie, zgodnie z ustaw� o dost�pie do informacji publicznej i na zasadach w niej 
okre�lonych o udost�pnienie wszelkiej dokumentacji zwi�zanej z przetargiem na wykonanie 
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zadania pn. kanalizacja sanitarna w Srocku Wielkim. Radny Bolesław Ratajczak 
zaproponował, aby materiały te zostały mu udost�pnione w obecno�ci pracownika 
odpowiedniego referatu i poprosił o poinformowanie go o terminie, w którym b�dzie mo�liwe 
zrealizowanie tego� wniosku.    
 
Pani Maria Wojtkowiak poprosiła o udzielenie przez Burmistrz Gminy Czempi� odpowiedzi 
na pytanie o palny wobec Szkoły Podstawowej w Starym Goł�binie.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e organem prowadz�cym 
szkoły podstawowe i gimnazjum jest gmina, która działa poprzez swoje dwa organy – Rad� 
Miejsk� – organ uchwałodawczy i Burmistrza – organ wykonawczy, których kompetencje s� 
uregulowane w ustawach. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e           
o istnieniu szkoły w przyszło�ci zdecyduje Rada Miejska w Czempiniu, za� dywagacje na ten 
temat s� przedwczesne, poniewa� nie został jeszcze przygotowany projekt uchwały w tej 
wła�nie sprawie. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e gmina 
Czempi� po zapewnieniu wszystkim jednostkom organizacyjnym – w tym szkołom – 
�rodków na ich funkcjonowanie, praktycznie nie posiada �adnych �rodków na inwestycje. 
Dorota Krystyna Lew przypomniała, �e po obj�ciu przez ni� funkcji Burmistrza Gminy 
wskazywała, �e po oddaniu budynku gimnazjum trzeba b�dzie podj�� kroki w celu zmiany 
sytuacji w o�wiacie. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e na 15 
mln bud�etu gminy Czempi� – utrzymanie o�wiaty wynosi 7 mln 800 tys. zł, opieka 
społeczna – blisko 3 mln zł, 1 mln 200 tys. zł jest to kwota kredytu i pozostaj� około 3 mln zł 
na funkcjonowanie gminy. Wobec powy�szego musz� zosta� podj�te stosowne kroki 
zwi�zane z sytuacj� w o�wiacie gminnej. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
wyraziła zrozumienie dla faktu, i� istnienie szkoły w ka�dym sołectwie gminy byłoby 
sytuacj� idealn� dla dzieci, jednak zarówno gmina Czempi�, jak i całe pa�stwo jest za biedne 
na prowadzenie takiej polityki. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
poinformowała, �e na ucznia szkoły w Starym Gł�bienie z bud�etu gminy dokładanych jest 
około 3 000 zł, za� na ucznia gimnazjum tylko 500 zł, co wskazuje o ile dro�sze jest 
utrzymanie małych szkół na terenie gminy Czempi�. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
Krystyna Lew podkre�liła, �e na dzie� dzisiejszy nie ma �adnych projektów uchwał, które 
wskazywałyby na zmiany w o�wiacie gminnej, jednak�e jest to nieuniknione. Burmistrz 
Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e od połowy miesi�ca stycznia 
rozpoczn� si� zebrania w poszczególnych sołectwach zwi�zane z uchwaleniem statutów 
poszczególnych z nich i na ka�dym z nich b�dzie wyra�nie przedstawiona sytuacja, jaka ma 
miejsce w czempi�skiej o�wiacie. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
wskazała, �e je�eli jakiekolwiek zmiany miałyby mie� miejsce w czempi�skiej o�wiacie, to 
uchwała Rady Miejskiej w Czempiniu powinna zosta� podj�ta do ko�ca lutego 2006 roku, 
poniewa� zgodnie z ustaw� o systemie o�wiaty na minimum pół roku wcze�niej przed 
planowan� likwidacj� szkoły, organ prowadz�cy musi powiadomi� o tym zamiarze rodziców, 
dyrekcj� szkoły oraz organ wykonawczy gminy. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna 
Lew przytoczyła art. 59 ustawy o systemie o�wiaty: „Szkoła publiczna mo�e by� 
zlikwidowana z ko�cem roku szkolnego przez organ prowadz�cy szkoł�. Organ prowadz�cy 
jest zobowi�zany na co najmniej sze�� miesi�cy przed zamiarem likwidacji zawiadomi�                
o zamiarze likwidacji szkoły: rodziców uczniów, wła�ciwego kuratora o�wiaty oraz organ 
wykonawczy jednostki samorz�du terytorialnego wła�ciwej do prowadzenia szkół danego 
typu”, czyli w tym przypadku burmistrza gminy. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna 
Lew podkre�lił, �e ustawa o samorz�dzie gminnym wskazuje do czyich kompetencji nale�y 
tworzenie, likwidacja i reorganizacja gminnych jednostek organizacyjnych gminy i jest ni� 
rada gminy.  
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Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e wi�kszo�� osób boi si� 
podejmowania niepopularnych decyzji w tzw. „roku wyborczym”, poniewa� wychodzi  
zało�enia, �e aby wygra�, najlepiej nic nie robi�, tym niemniej Dorota Krystyna Lew 
podkre�liła, �e ma pełn� �wiadomo��, i� jest to rok wyborczy, ale nie wyznaje tej zasady, 
poniewa� nie jest burmistrzem gminy po to, aby dba� o prywatne interesy. Burmistrz Gminy 
Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�lił, �e ma pełn� �wiadomo�� sytuacji, jaka ma miejsce 
w gminie Czempi� i dlatego temat ten został przez ni� poruszony, poniewa� czas ucieka, 
tymczasem od �adnej z komisji Rady Miejskiej nie uzyskała �adnych wniosków w sprawie 
zmian w o�wiacie poczynionych dla poczynienie oszcz�dno�ci. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e w bud�ecie gminy Czempi� generalnie brakuje �rodków 
i je�eli komu� dokłada si� je, to innemu trzeba wówczas odebra�. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e je�eli b�d� konkretne projekty uchwał w tej sprawie, na 
pewno mieszka�cy b�d� o tym wiedzieli.  
 
Pani Maria Wojtkowiak wskazała, �e sama doje�d�ała z wioski do Szkoły Podstawowej                  
w Czempiniu i wie dokładanie z jakimi uci��liwo�ciami si� to wi��e. Pani Maria Wojtkowiak 
wskazała, �e dzieci dowo�one do szkół w Czempiniu trac� około dwóch godzin czasu.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e dane demograficzne 
jednoznacznie wskazuj�, �e rodzi si� coraz mniej dzieci, zatem mo�na okre�li�, ile dzieci 
b�dzie ucz�szczało do poszczególnych szkół w przyszło�ci. Burmistrz Gminy Czempi� 
Dorota Krystyna Lew podkre�lała, �e pomimo, i� szkoły funkcjonuj� na terenie gminy  
Czempi� w odpowiedni sposób, to decyzje w kwestii reorganizacji o�wiaty b�d� musiały 
zosta� podj�te. 
 
Pani Agnieszka Pełka zwróciła si� z pytaniem do radnych Rady Miejskiej w Czempiniu: 
je�eli wyliczane s� koszty utrzymania dziecka w poszczególnych szkołach, to powinni 
wyliczy�, ile kosztuje zdrowie dziecka. Pani Agnieszka Pełka wskazała, �e wówczas mo�na 
porówna�, czy wydatki, które ponosz� dane szkoły s� adekwatne do tych ponoszonych przez 
rodziców na zdrowie dziecka. Pani Agnieszka Pełka wskazała, �e dziecko doje�d�aj�ce do 
szkoły ka�dego dnia musi czeka� na przystanku na autobus, ponadto przej�cie do innej szkoły 
wi��e si� z ogromnym stresem, gdy� w małych szkołach przyzwyczajone jest do swoich 
nauczycieli, małych klas, zatem, jak b�dzie czuło si� ono w du�ej szkole.         
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e po oddaniu nowego 
budynku gimnazjum, zostan� zlikwidowane oddziały Szkoły Podstawowej w Jasieniu, 
Słoninie i na salkach katechetycznych w Czempiniu, do których do tej pory ucz�szczały 
najmniejsze dzieci ze Szkoły Podstawowej w Czempiniu. Po przeniesieniu gimnazjum do 
nowego budynku, w Szkole Podstawowej w Czempiniu b�d� 23 oddziały w dwudziesty 
trzech salach lekcyjnych i nauka b�dzie odbywała si�  systemie jednozmianowym i wszystkie 
te dzieci b�d� ucz�szczały do jednego budynku. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna 
Lew podkre�liła, �e za drogie jest utrzymanie budynków filii, w których obecnie ucz� si� 
dzieci najmłodsze, gdy� pochłania rocznie około 30 000 zł.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e nie tylko szkoły borykaj� si� 
z problemami finansowymi, ale równie� Biblioteka w Czempiniu, co nie znalazło 
odzwierciedlenia w poprawkach do bud�etu gminy Czempi�.  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e podejmowane przez ni�               
i radnych Rady Miejskiej w Czempiniu decyzje nie s� kierowane przeciwko nikomu, ale maj� 
słu�y� szeroko poj�temu dobru gminy Czempi� pomimo, �e nikt nie chciałby ich 
podejmowa�, nie b�dzie mo�na przed nimi uciec. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota 
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Krystyna Lew zapewniła, �e mieszka�cy gminy Czempi� zostan� powiadomieni o planach 
zwi�zanych z przeprowadzeniem reorganizacji o�wiaty przed sesj�, która zostanie w tej 
sprawie zwołana.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e Rada 
Miejska w Czempiniu b�dzie podejmowa� decyzj� w sprawie reorganizacji o�wiaty na terenie 
gminy Czempi� i na dzie� dzisiejszy trudno jest odpowiedzie� na pytanie, czy dojdzie do 
zamkni�cia której� ze szkół. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e decyzja musi zosta� 
podj�ta do ko�ca lutego, jednak nie mo�na w dniu dzisiejszym okre�li�, jaka ona b�dzie. 
Radny Bolesław Ratajczak przypomniał, �e o konieczno�ci reorganizacji o�wiaty mówił ju� 
na pocz�tku kadencji obecnych władz i gdyby przyst�piono do niego wówczas, w dniu 
dzisiejszym nie byłoby takich problemów. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e doszło do 
takiej sytuacji, w której aktualnie na najwa�niejsz� inwestycj� w gminie zabezpieczonych jest  
własnych �rodków 5 000 zł. Radny Bolesław Ratajczak podkre�lił, �e nie mo�e dzisiaj zło�y� 
deklaracji w sprawie reorganizacji o�wiaty, jednak wszelkie decyzje powinny spowodowa�, 
�e zmiany b�d� zachodziły ewolucyjnie, nie za� drog� rewolucji. Celem za� takiej 
reorganizacji powinno by� d��enie do coraz efektywniejszego wydatkowania �rodków na 
o�wiat� gminn�. 
 
Dyrektor Biblioteki w Czempiniu El�bieta Matuszczak podkre�liła, �e problemem Biblioteki 
jest brak �rodków na wynagrodzenia, jak równie� nieuregulowane jeszcze zobowi�zania 
wobec Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu. El�bieta Matuszczak podzi�kowała za 
przeznaczenie wi�kszej ilo�ci �rodków finansowych dla Biblioteki i zapewnienie o jej 
przeniesieniu do budynku przy ulicy Parkowej w  Czempiniu. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak zadeklarował, �e 
je�eli zabraknie �rodków na wypłat� wynagrodze� i pochodnych, to wówczas b�d� musiały 
znale�� si� na ten cel dodatkowe w bud�ecie gminy.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak zło�ył uczestnikom 
XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu �yczenia z okazji zbli�aj�cych si� �wi�t Bo�ego 
Narodzenia.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew zło�yła uczestnikom XLII sesji Rady 
Miejskiej w Czempiniu �yczenia z okazji zbli�aj�cych si� �wi�t Bo�ego Narodzenia oraz 
zaprosiła na Noc Sylwestrow� na Rynku w Czempiniu.  
 
Do punktu 11 porz�dku obrad:  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu wobec wyczerpania porz�dku obrad o godzinie 
19.40 zamkn�ł obrady XLII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu w dniu 20 grudnia 2005 roku.  
 
 
 
Protokołował: 
Podinspektor 
mgr Magdalena Głucha 

Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu  
/-/ Bolesław Ratajczak  

 
       
 


